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Jmenuji se Martin Drozdík a byl jsem na měsíční stáži v Anglii. Jet na stáž mi umožnila Střední 

průmyslová škola strojní a elektrotechnická a Vyšší odborná škola v Liberci spolu s programem 

Erasmus+. Pracoval jsem ve firmě In 2 Solid Surfaces, která se zabývá vytvářením pevných 

povrchů, nejčastěji na kuchyňské linky. 

Já jsem však nic společného se strojírenstvím nedělal. Tato firma mě přijala za jediným účelem, 

a to udělat jim nové, moderní a snadno upravitelné webové stránky. Prvních pár dní probíhal 

návrh designu. Mému nadřízenému jsem nakonec ukázal obrázky, jak by měla finální stránky 

vypadat a vše se mu moc líbilo. Další týden přišlo na řadu programování statické verze webu. 

Tato verze měla sloužit jako šablona pro poslední fázi vývoje – vytvoření redakčního systému a 

databáze. S tímto jsem se bohužel ještě nesetkal, takže posledních dva a půl týdne probíhalo 

učení se ASP.NET. Myslím, že umět základy ASP.NET mi přinese hodně do budoucna, co se programování webů týče. Celý 

vývoj a komunikace probíhala stejně jako se zákazníky v České Republice, takže nic neobvyklého. Pracovní kolektiv byl jeden 

z nejlepších, ve kterém jsem kdy pobýval. Všichni se chovali velice zábavně, přátelsky, ochotně a dokázali ocenit pomocné 

ruce stážistů, čímž nás ještě více motivovali pracovat a užívat si to. Po pracovní době jsme často chodili na stěnu či občas i 

do hospody.  

Kromě rozšíření znalostí v programování jsem se značně zlepšil v mluvení a porozumění angličtině. I když porozumění 

seriálům i všelijakým textům bylo velmi snadné, komunikovat s běžnou anglicky mluvící osobou se ukázalo jako zcela něco 

jiného. Je třeba nacvičit poslech, naučit se slang a rychle sestavit smysluplné odpovědi. Na konci stáže jsem byl schopný 

skoro bez problémů mluvit s neznámou osobou, a to si myslím, že je velké plus umět do života.  

Ubytování nemělo chybu. Vlastní pokoj s postelí, jež byla ještě pohodlnější než ta doma. Skříně, televize, gauč, čistá toaleta, 

sprcha s teplou vodou, to všechno jsme měli a naprosto to splnilo naše potřeby. Paní domu se při každé příležitosti ujistila, 

že je vše v pořádku a večeře spolu se snídaní vždy připravené na stole. Jídlo sice nechutnalo špatně, avšak oproti České 

Republice zde žijí docela nezdravě. Smažená a tučná jídla se vyskytují na denním jídelníčku, avšak nic z čeho by se umíralo.  

Vzhledem k tomu, že většina z dní je pracovních, na volný čas zbyly pouze tři víkendy. Na to jak je Anglii velká a úžasná je to 

málo, ale dá se stihnout to nejlepší. Moje dočasné bydliště bylo kousek od pláže, takže časté nádherné procházky podél 

zálivu neměli chybu a musím říct, že Portsmouth je opravdu nezapomenutelné město. Samozřejmě jsem byl v Londýně i 

Brightonu. Z grantu byla uhrazena cesta sem, mé ubytování, jídlo, MHD, zkrátka vše, co pro pobyt potřebujete, což je 

naprosto úžasné.  

Příprava na stáž probíhala celý rok. Po škole jsem dobrovolně chodil na hodiny, které nás vyučovaly Angličtinu. Znalosti jsem 

z některých hodin využil, z některých ne, avšak je lepší být připraven na vše, než na nic. Nikdy jsme bohužel neprobíraly 

slangové výrazy ani běžnou pouliční mluvu, což si myslím, že mi ze začátku v Anglii velmi chybělo.  

Extrémně úžasné a zajímavé, bylo prožívat volby o 

vystoupení z Evropské Unie. Viděli jsme reakce 

lidí, jejich obavy a jejich názory. Celí den se v práci 

neprobíralo nic jiného. Bylo to rozhodnutí, které 

rozhodlo o osudu Evropy, a my jsme byli u toho.  

Nejprve se mi na měsíční stáž moc nechtělo, ale 

jakmile jsem šel první den z práce, bylo mi jasné, 

že si celý měsíc užiji neskutečným způsobem. 

Všem, kteří mají na to grant dostat, vzkazuji: 

„Zatněte zuby, zaberte, získejte grant a užijte si 

nezapomenutelný zážitek na celý život.“ 

 


